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Kunskap i ryggen

Patrick Vigren
Lokalavdelningens ordförande

Intressant årsmöte på
Linköpings Universitet

Helen Dannetun, rektor för Linköpings Uni-
versitet var gästtalare vid årsmötet för Krist-
demokraterna i Linköping, och avtackades 
med blommor av ordförande Patrick Vigren.

Efter det lyckade årsmötet hos sjukhus-
kyrkan på Universitetssjukhuset i februari 
2011, satsades på årsmöte i form av stu-
diebesök även 2012. Turligt nog hade 
Linköpings Universitets rektor sedan ett 
drygt halvår tillbaka, Helen Dannetun, 
möjlighet att gästa årsmötet och berätta 
om Linköpings Universitet. Hon berät-
tade om universitetets ofta framträdande 
position i jämförelse med andra universi-
tet, nya spännande forskningsområden, 
internationella kontakter och mycket 
annat intressant. Flera frågor kom också 
från årsmötesdeltagarna.

När heleN daNNetuN tackats för sin medver-
kan av ordförande Patrick Vigren,  intogs 
fika varvid ordet lämnades till t.f. kom-
munalråd Andreas Ardenfors, som berät-
tade om sina erfarenhter att vikariera för 
Jan-Willy Andersson i drygt två månader. 

Därefter var tiden inne för det ur-
sprungliga syftet med kvällen, årsmö-
tesförhandlingarna. Dag Elfström ledde 

Kristdemokraterna i linköping samlades till årsmöte onsdag 15 
februari. För andra året i rad genomfördes årsmötet i form av ett 
studiebesök. denna gång på linköpings universitet, där rektor 
helen dannetun berättade om det framgångsrika lärosätet! På års-
mötet gjordes också viktiga val, t.ex. av ny nomineringskommitté!

I deN Nu avKlarade debatteN kring partiledarvalet 
framhåller de flesta recensenter att debattnivån var 
”hyfsad” menmest innehöll pläderingar för den ena 
eller andra kandidatens förträfflighet. Av politiska 
skiljelinjer skall det - enligt samma recensenter - hörts 
föga i talarstolen. Nu är ju förvisso de personliga 
egenskaperna hos en partiledare inte betydelselösa, 
man söker ju den som bäst kan föra fram det politiska 
budskapet.

Om man skall försöka hitta något politiskt i detta 
är det väl just detta: att det för oss inom partiet är 
tydligt vad vi står för, vi måste bara bli bättre på att 
föra ut det. Vi har alltså samlats kring tanken att vi 
står för en syntes mellan partiets frikyrkliga ursprung 
och den europeiska kristdemokratiska filosofin. Vi 
har ett fantastiskt spännande Principprogram där 
alla de stötefrågor som gång efter annan poppar upp 
i den interna debatten avklaras med tydlighet. Partiet 
tycker som det borde.

äNdå KaN vI NaturlIgtvIs INte stanna upp och vara nöjda. 
Vi måste ständigt analysera vår samtid och framtid 
för att finna områden där vi kan göra skillnad. Famil-
jepolitiken är ett sådant område där vi förbluffande 
nog står ensamma i försvaret mot den socialistiska 
syn som innebär att enbart staten kan uppfostra 
barn, en syn som i Sverige delas av såväl liberaler 
som kommunister.

Ett annat område där partiet borde lägga mycket 
mer kraft är den medicinska etiken. Vi står inför 
enorma utmaningar i takt med att forskningen går 
framåt. Detta är dessutom ett område där det inte 
håller att ha en massa ”politiska” uppfattningar utan 
också mycket kunskap och erfarenhet eller - som 
politiker - ta del av kunskap och erfarenheter. Inom 
den medicinska etiken kommer kristdemokraterna 
stå ensamma om många åsikter eftersom det finns 
starka krafter inom mediavärlden som strävar åt ett 
annat håll. Ett exempel är frågan om dödshjälp där 
medierna lyckats vända opinionen på bara några år.

Jag återkommer till att partiet bör bilda fler kom-
petensnätverk av profesionella inom olika områden 
för att inte hamna i fällan av tyckande. Ett parti skall 
förvisso tycka, men det är tryggare att göra det med 

kunskap i ryggen.

med säker hand förhandlingarna med 
Jan Widmark som vice ordförande och 
Per Larsson som sekreterare.

På dagordningen fanns sedvanliga års-
mötesärenden som verksamhetsberättelse, 
förvaltningsberättelse, liksom antagande 
av verksamhetsplan och budget för 2012.

ett aNtal val och NomINerINgar gjordes 
också. I lokalavdelningens styrelse skedde 
ett par förändringar. Daniel Forsberg 
avtackades efter många år i styrelsen, och 
Andreas Ardenfors valdes in som ny leda-
mot. Yvonne Svalin, tidigare ledamot, är 
ny andre vice ordförande, medan hennes 
företrädare på posten, Lisbeth Forsberg, 
finns kvar i styrelsen som ledamot.

Ett viktigt framåtsyftande val gjordes 
också av nomineringskommitté för kom-
munvalet 2014, där Solveig Danielson, 
Dag Elfström, Lars Eklund, Anita Hed-
man och Stefan Redéen valdes för det 
viktiga uppdraget.

Per Larsson
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Aktuellt från kommunpolitiken

Andreas Ardenfors
T.f. kommunalråd

Barn- och ungdomsnämnden

Yvonne Svalin
tfn 013-29 86 42 (bost), mobil 0705-29 86 42
yvonne.svalin@linkoping.se

Bildningsnämnden

Jan Haraldsson
tfn 013-10 16 59 (bost), mobil 0727-40 16 59
haraldsson.jan@gmail.com

Bygg- och miljönämnden

Magnus Landberg
tfn 013-13 35 90 (bost), mobil 0702-18 13 05
evma.landberg@telia.com

Kultur- och fritidsnämnden

Karen Magnin Andersson
tfn 013-801 93 (bost), 0703-24 13 22 (mobil)
karen.andersson@telia.com

Omsorgsnämnden

Andreas Ardenfors
tfn 013-12 00 02 (bost), 0707-70 99 52 (mobil)
andreas.ardenfors@pingst.se

Socialnämnden

Per Larsson
tfn 013-14 11 59 (bost), 010-103 72 84 (arbete),
0702-88 21 34 (mobil)
per.larsson@kristdemokraterna.se

Samhällsbyggnadsnämnden

Magnus Engström
tfn 013-26 05 02 (bost), 0708-86 65 04 (mobil)
magen354@student.liu.se

Utförarstyrelsen

Gabor Lorant
tfn 013-15 89 98 (bost), 0730-58 41 12 (mobil)
gabor@lorants.net

Valnämnden

Liselotte Fager
tfn 013-21 23 60 (bost), 0703-18 33 83 (mobil)
liselotte.fager@kristdemokraterna.se

Äldrenämnden

Jan-Willy Andersson, kommunalråd
tfn 013-20 71 84 (arb), mobil 070-590 71 84
jan-willy.andersson@linkoping.se

Fråga oss
om vår politik i
Linköpings kommun

Välkommen att samtala om 
Kristdemokraternas politik!
Flera måndagkvällar under året träffas 
Kristdemokrater, som är aktiva i kom-
munpolitiken, och diskuterar aktuella 
frågor. Träffarna är öppna för alla som 
är intresserade av att samtala om 
Kristdemo kraternas politik i Linköpings 
kommun. Du är alltså välkommen att 
vara med! Under 2011 och 2012 sker 
vissa träffar i form av studiebesök på 
företag, organisationer, kommunala 
verksamheter m.m.  Kontakta Jan-Willy 
Andersson (se rutan ovan) för mer info!  
Varmt välkommen att delta! PU träffas 
den närmaste tiden: 5 december, 16 
januari, 30 januari, 27 februari, 19 mars.

Jag lever just nu ett mycket spännande liv. 
Det är länge sedan jag kände mig så ny och 
samtidigt så inspirerad som jag gör. Att ha 
fått förtroendet att axla en del av Jan-Willy´s 
ansvar under några månader är otroligt ut-
manande

Det skall också sägas att Jan-Willy har ett 
mycket stort förtroende i stadshuset och med 
omsorgskontoret. Den värmen och omtänk-
samhet som många ger uttryck för med tanke 
på Jan-Willys insats i kommunen skall vi som 
parti vara tacksamma för.

Även om jag är fullt medveten att jag inte 
kan fullt ut förstå det stora och tunga ansvar 
som vilar på ett kommunalråd efter bara några 
veckor så fylls jag med stor respekt över alla de 
politiker som ställer sig till förfogande

Ett uttryck som jag verkligen har börjat hata 
de senaste veckorna är ”de finns två sidor på 
myntet”. Visserligen finns det bara två sidor 
på ett mynt men när det gäller politiken finns 
det inte 2 utan minst 22, kanske 222…

Det är så mycket som är väldigt komplext 
i inte minst omsorgsarbetet. Politik är ju fak-
tiskt på riktigt. Det är inte alltid som denna 
bilden finns men det har verkligen blivit klart 
för mig under dessa veckor i stadshuset och 

inte minst mitt första år i omsorgsnämnden
Det är gott att i detta arbete stå på en god 

grund, inte bara den som Jan-Willy eller ni 
som har engagerat er länge i partiet har skapat 
utan vår partiprogram som ger kursen i många 
svåra frågor. Det är grundade i vår ideologi 
som vi kan vara den viktiga röst som våra al-
lianskollegor behöver, den röst som vi inom 
politiken skall ge och inte minst den röst som 
medborgarna i LinköpingsKommun behöver.

Vill också skicka med att det är gott att vara 
en del av en allians, de övriga kommunalråden 
i allians är verkligen till stor hjälp och de gör 
allt de kan för att hjälpa till

Tack för förtroendet att vara kommunal-
råd för några månader. Vi önskar Jan-Willy 
en god bättring och längtar efter att han är 
tillbaka i tjänst snart igen. Allt gott!

På gång i Linköpings lokalavdelning 

onsdag 29 februari kl 18.30. Andra delen av serien ”Hälso- och sjukvårdens etik i vår 
tid”. Denna gång: ”Abort, fosterdiagnostik, stamcellsforskning” med Patrick Vigren, 
neurokirug och Anders Andersson, riksdagsledamot och ledamot i riksdagens social-
utskott. Plats: Restaurang Lagerbladet, Snickaregatan 22. Deltagaravgift: 50 kr, som 
inkluderar fika. Anmäl dig till Per Larsson, per.larsson@kristdemokraterna.se eller tfn 
010-103 72 84 eller 0702-88 21 34.
lördag 3 mars kl 09.30. Utbildning för förtroendevalda och medlemmar på Kristde-
mokraternas distriktskansli. Sammanträdesteknik, skolpolitik för framtiden, tips om 
mediekontakter samt besök av Correns redaktionschef står på programmet. Anmälan 
till Per Larsson, se kontaktuppgifter ovan.
onsdag 14 mars kl 18.30. Andra delen av serien ”Hälso- och sjukvårdens etik i vår tid”. 
Denna gång: ”Vårdetik i livets slutskede” med Hans Starkhamammar, onkolog, chef 
för Regionalt Cancercentrum Sydöstra sjukvårdsregionen, Berit K-Lehnér, leg sjukskö-
terska, universitetsadjunkt Hälsouniversitetet och Gudrun Brunegård, landstingsråd 
för Kristdemokraterna i Landstinget i Kalmar län. Plats m.m. - se 29 februari ovan.
lördag 31 mars kl 09.00. Frukostmöte på Kristdemokraternas distriktskansli, Grän-
den Duvan 2. Föredrag, samtal och diskussion kring aktuellt politiskt ämne. Varmt 
välkommen att lyssna och samtala! Kaffe och fralla serveras.
lördag 31 mars kl 10.30-14.00. Partytält på Lilla Torget. Samtal, information, kaffe och 
kaka till alla intresserade linköpingsbor! Välkommen att titta in!
lördag 26 maj. Traditionsenlig familjedag på Valla Fritidsområde. Boka redan nu in 
datumet i din almanacka. Mer information kommer i nästa nummer av tidningen Nya 
tankar.

Du glömmer väl inte... att betala medlemsavgift i Kristdemokraterna
i Linköping för 2012.
Medlemsavgiften är på oförändrat 150 kr
och sätts in på plusgirokonto 66 80 24-3.
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Politiska utskottet besökte Ronald McDonald Hus

Mina Nya tankar
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Kristdemokrater på 
studiebesök i Ronald 
McDonalds Hus i Lin-
köping. Från vänster: 
Andreas Ardenfors, 
Gabor Lorant, Yvonne 
Svalin, Liselotte Fager, 
Katarina Hågfeldt-
Collin (verksamhetsan-
svarig), Jan Haralds-
son och Karen Magnin 
Andersson.

bäste KrIstdemoKrat! Nyligen fick vår stats-
minister Fredrik Reinfeldt svenska folket 
att sätta kaffet i halsen med sitt uttalade; 
” vi måste jobba ända fram till 75år”! För 
mig uppstod spontant frågan om ”vilka 
tabletter tog han idag”? 

Uttalandet var klumpigt och vagt samt 
hade form av okunnighet kring den egent-
liga kärnfrågan; - har vi råd med en hållbar 
framtida pension? 

Frågan har sitt berättigande, då många 
40- och 50-talister kommer inom närmaste 
framtiden att gå i pension ifall de nu vill/
eller kan nyttja -67-årsspärren med dagens 
pensionsåldersgräns. Vi har dock sett och 
läst i statistiken att den genomsnittliga 
pensionsåldern är 63år. Detta innebär att vi 
i praktiken har ett flexibelt pensionssystem 
som flertalet, med hänvisning till siffran 
63år, utnyttjar. Detta ger en kraftig fing-
ervisning och indikation för vad svenska 
folket vill ha, frågan är hur vi gemensamt 
bidrar till finansieringen av detta?

Jag uNdrar vart har alla pengar från våra 
gemensamma Pensionsfonder tagit vägen? 
Dessa var öronmärkta för att våra pensio-
närer skall tillförsäkras en god avkastning 
för bibehållen standard vid pensionen. 
Jo, statsmakten ”överförde” mellan 1999 
-2001 ca250 miljarder och ytterligare 
96 miljarder 2005 till Riksgälden! Deras 

uppgift/uppdrag att förvalta! Vad har hänt 
och var finns dessa pengar?  

Jo, enorma summor försvann med 
konjunkturer  samt felsatsningar med olika 
investeringar av de betrodda, stor adminis-
trativa och extraordinära kostnader urholkade 
medlen som fanns avsatta. 

Jag antar och är ganska säker på att de 
som satt högst upp i ledningen, d.v.s. Gene-
raldirektörerna för alla dessa konstellationer 
av pensionsfonder, fick sina pensioner till-
försäkrade med råge genom mycket generösa 
avtal. Oftast var det gentjänst till någon po-
litiker eller statstjänsteman som utnämndes. 
Kompetens fanns inte på kartan och nu ser 
vi resultatet och får samtidigt stå för kalaset.    

mor brItta I sKäggetorP fick tji! Hon är tvungen 
att söka bostadsstöd, socialbidrag etc. för att 
få sin vardag att gå ihop. Hon är inte ensam 
då många är s.k. fattigpensionärer, framfö-
rallt kvinnor som tillbringare sitt ”yrkesliv” 
med att tillhandahålla gratis kommunal 
barnomsorg!  Socialdemokraterna gick ut 
med affischen ”Gärna medalj men först en 
rejäl pension!” vid ATP kampanjen i slutet 
av 50-talet. Vi införde ATP, (Allmän Tjänste 
Pension) men den höll inte i längden som vi 
nu sett, så varken medalj eller hygglig pension 
att vänta för många. 

Jag personligen anser att vi måste stärka 
pensionerna för de som är ekonomiskt mest 

utsatta samt att vi (framtida som nu yr-
kesarbetande) måste avsätta högre summa 
till den allmänna pensionen! Problemet 
är; vem skall förvalta och tillförsäkra god 
avkastning av den gemensamma?  För de 
som vill ha mer/mest finns alltid privata 
alternativ att tillgå på den allmänna mark-
naden för ”var och en är sin egen lyckas 
smed”. Definitionen ”lycka” får var och 
en avgöra.   

Kära PartIväNNer, här kan vi gemensamt 
gå i bräschen för ett nytt och ett  rättvist 
pensionssystem!  Låt var och en bestämma 
vilken pensionsnivå och vid vilken ålder, 
d.v.s. efter 63, man tar ut sin pension! 
Om arbetsgivaren tillåter samt vill så får 
var och en gärna arbeta så länge kraft, ork 
samt intresset finns. Vi skall givetvis vara 
glada att vi har en av världens friskaste 
pensionärer i Sverige! Att förvandla Sverige 
till ett arbetsläger är inget alternativ för en 
sann Kristdemokrat!

Gabor Lorant
Ledamot i lokalavdelningens styrelse

Kristdemokraternas politiska utskott fortsät-
ter att göra studiebesök i intressanta och 
relevanta verksamheter i linköping. måndag 
30 januari besöktes ronald mcdonald hus vid 
universitetssjukhuset i linköping.

Ronald McDonald Hus är ett av fyra hus i 
Sverige, där familjer till barn som vårdas på 
sjukhus långt hemifrån ges möjlighet att få 
en så hemlik miljö som möjligt under tiden 
för sjukhusvården. Husen, som också finns i 
flera andra länder i världen, har finansierats av 
Ronald McDonald Barnfond, som framförallt 
byggts upp av insamlade medel i bössor på 
McDonald’s-restauranger.

Den kristdemokratiska gruppen togs 
emot av Katarina Hågfeldt-Collin, verksam-
hetanvsarig för huset i Linköping. Utöver 
Katarina och ett par andra anställda, sköts 
olika sysslor i huset av volontärer. Det kan 
t.ex. handla om att baka bröd till familjerna 
som bor i huset, eller att sköta om krukväxter 
och blommor i huset. Såväl finansiering som 
dessa insatser bygger alltså på medverkan av 
civilsamhället. En viktig del av samhället, 
vars betydelse Kristdemokraterna starkt lyfter 
fram. Alltså ett mycket lämpligt besök!

Per Larsson
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Kristdemokraterna i Linköping
Gränden Duvan 2
582 26 Linköping

Aktuellt från riksdagen
Riksting i Västerås
Nu är eNlIgt nyhetsrapporteringen hela Sverige 
snöbetäckt. Och kvicksilvret har letat sig ned 
under nollan. Dessutom har vi haft riksting i 
Västerås.  Det känns som att ordningen hål-
ler på att infinna sig och att dagarna blir allt 
ljusare i vid mening. 

Först vill jag påpeka att det extra ut-
lysta rikstinget är en förlängning av de, se-
dan mycket länge, planerade kommun- och 
landstingspolitiskadagarna. Dagar av sociala 
kontakter, där vänner som man inte skakat 
hand med på länge dyker upp. Där goda sam-
tal pågår kring fikaborden och gemenskapen 
stärks kring trevliga middagar. 

Det är också dagar då kristdemokratisk 
politik förfinas, förslag lyfts fram och var-
dagen för kommun- och landstingspolitiker 
synliggörs. Dels genom seminarium och dels 
genom olika framställanden via podium och 
andra medier. 

dagar som dessa påminner mig om demokra-
tins fantastiska möjligheter och kraft – allt 
kan bli starkare och bättre. Jag tänker asso-
ciationsmässigt på den tyske filosofen Jürgen 
Habermas, som utvecklade tankarna kring 
den deliberativa demokratin. Enligt Haber-
mas deliberativa demokrati stod själva sam-
talet i centrum. I den bästa av världar fördes 
samtalet på lika villkor, ingen var förmer än 
den andre. För den ultimata dialogen måste 
olika makt och intressekonflikter undanröjas. 

Verkligheten präglas dessvärre av påtving-
ande avvikande premisser. Det finns både 
makt och intressekonflikter att ta hänsyn till i 
de flesta situationer. Emellertid har Habermas 
en viktig poäng i att lyfta fram själva samtalet 
som demokratins ryggrad och nervsystem. 
Habermas utgick ifrån att de som självmant 
ingick i ett samtal också hade ett intresse i 
att försöka förstå vad de andra menade och 
att man självmant ville lyfta fram andras 
uppenbara poänger. Samtalet skulle präglas 

utav förståelse för andras argument och ar-
gumentation. 

INom olIKa gemeNsKaPer är denna tankegång 
kring demokrati mycket värdefull. Demo-
krati handlar inte enbart om hur vi effektivast 
administrerar olika voteringar för att komma 
fram till kollektiva beslut. Det demokratiska 
rummet är en masugn som smälter ned och 
sammanför de olika tankegångarna till en 
enhet. 

Så är verkligenheten, olika åsikter bryts 
och ofta blir resultatet fruktbärande på sikt. 
Och ordet deliberativ betyder ”överläggande” 
eller ”rådslående”. Och det är så jag upplevde 
dagarna i Västerås – det var överläggande och 
rådslående stunder med mina vänner.  Med 
dem som har åsikter nära mina egna och med 
de vars resonemang som känns något främ-
mande. Klart blev att partiet fick en omstart 
med en partiledare som sa att han var taggad 
att ena partiet och bringa försoning mellan 
olika grupperingar. 

Det är rikstingets egentliga betydelse, att 
bryta och bända för att sedan landa i det enade 
och sammansvetsade. För hur vi än vänder 
och vrider på begreppen, så kommer det dagar 
där vardagen ska gå att hantera. Nu ska vi ta 
vara på partiets omstart, vara målinriktade 
och arbeta hårt för att stå kraftfulla inför ett 
val år 2014. Vi har den bästa politiken och 
den ska vi ägna all kraft för att berätta om 
och få genomförd. 

Yvonne Andersson
Riksdagsledamot från Linköping

Nya tankar Tidningen Nya Tankar är organ för Krist demokraterna i Linköping. Fyra nummer ges ut per år. Detta nummer trycks i 
500 exemplar.

För att betala medlemsavgift i Kristdemokraterna i Linköping, betala in 150 kronor på plusgironum mer 66 80 24-3. Om du vill ha extra exemplar 
av tidningen Nya Tankar att dela ut, finns fler att hämta från kansliet på Gränden Duvan 2.

ansvarig utgivare: Patrick Vigren, tfn 0761-73 81 71, e-post: patrick.vigren@kristdemokraterna.se

redaktion: Lisbeth Forsberg, Per Larsson.

”Nuförtiden är det viktigast att an-
passa familjernas liv till samhället, 
som springer fortare och fortare. När 
ska samhället anpassa sig till barnen? 
FN:s barnkonventi  on ska se till bar-
nens bästa. Är det för barnens bästa 
att förskolorna måste vara öppna till 
20-21? Är det för barnens bästa att 
barnen är 10 timmar i förskolan, 5 
dagar i veckan?”

Yvonne Svalin
i debattartikel i Corren 7 februari 2012

”För oss Kristdemokrater prioriteras 
alltid människan framför systemet och 
människovärdet framför de ekonomiska 
värdena. När vi 2006 tillsammans med 
Alliansen fick politiskt ansvar för äld-
reomsorgen i Linköpings kommun såg 
vi vår chans att gå ifrån modellen med 
upphandling till lägsta pris som gällde 
tidigare. Vi införde upphandling till 
fast pris kombinerat med utvärderings-
kriterier. Principen var att vi fastställde 
vad en utförare skulle få betalt för att 
till exempel driva ett äldreboende och 
sedan fick anbudsgivarna konkurrera 
med kvalitetskriterier. Högsta kvalitet 
skulle vinna anbudet.”
Jan-Willy Andersson och Patrick Vigren 

i debattartikel i Corren 13 december 2011

”Riktigt gamla personer i Linköping 
ska kunna få vårdbostad via kommunen 
på grund av sin ålder. Äldrenämnden 
har beslutat att ”mycket hög ålder” ska 
vara ett nytt skäl för att få vårdboende. 
Men kommunen sätter ingen regelrätt 
åldersgräns som 85-90 år eller liknande, 
säger äldrenämndens ordförande, krist-
demokraten Liselotte Fager.

– 90 år är definitivt en mycket hög 
ålder. Det finns ingen utsatt åldersgräns 
utan det får bli en bedömningsfråga. 
Men vi har sett det som viktigt att man 
ska kunna få ett boende även på grund 
av hög ålder.”

Liselotte Fager
i Sveriges Radio Östergötland 17 februari 2012

Kristemokrater i media
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